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O s l a v y  v  O p o 	 n �
Minulé dny byly v Opočně ve znamení řady událostí a akcí. 
Dne 7. září jsme si poprvé mohli zavzpomínat na doby nedáv-
no minulé. U příležitosti oslav 100 let železnice na nás čekala 
projížďka krásným červeným autobusem a z vlakového ná-
draží pak cesta do Dobrušky historickými vagony taženými 
opravdovou parní lokomotivou. Průvodčí prodávali lístky 
přímo u vagonů a bedlivě hlídali, zda nejedou černí pasažéři. 
Lokomotiva nádherně čoudila a děti i dospělí se skvěle bavi-
li. V Dobrušce na nádraží poté cestující čekala obdobná slá-
va jako v Opočně. Navíc jsme si mohli prohlédnout výstavu 
historických vojenských vozidel a zbytek dne strávit v areá-
lu společnosti Servisbal při vystoupení Jarmily Šulákové 
nebo skupiny Strejci. Komu to bylo málo, mohl si víkend ješ-
tě zpestřit účastí na posvícení v Semechnicích.

Jestliže se tento víkend zdál na počet akcí hodně plný, pak 
následující týden byl událostmi přímo nabitý. Ve čtvrtek vše 
odstartoval nádherný a energií plný koncert skupiny Spiri-
tual kvintet. Takové souznění duší mezi účinkujícími a poslu-
chači dlouho nepamatuji. Prostě kdo umí, umí. V pátek na 
nás hned brzy odpoledne čekalo na zimním stadionu v Opoč-
ně Víčkování. Na ploše se skvěl obrovský znak města Opočno, 
který složili žáci místní ZŠ z nasbíraných víček od PET lah-
ví. Pohled z tribuny na barevný znak, doprovázený různými 
vystoupeními mladých pěveckých talentů, skvělých opočen-
ských mažoretek, a především doprovodným slovem Jana 
Čenského – paráda. V průběhu odpoledne zavítala do Opoč-
na delegace z polského Opoczna, vedená tamním panem sta-
rostou. Po krátkém setkání na radnici a podpisu smluv o spo-
lupráci již všichni spěchali do zámecké obrazárny na další 
velkou událost – slavnostní večer k 80. narozeninám hu-
debního skladatele Luboše Sluky, který vyvrcholil předáním 
čestného občanství panu Slukovi starostou města Štěpánem 
Jelínkem. Krátký oddech, a než jsme se nadáli, byla tu sobota. 
Modré nebe vítalo Opočno do víru mnoha dalších událostí. 
Jednou z těch významných byla návštěva zástupců francouz-
ského města PUTEAUX, kteří spolu se zástupci dalšího pol-
ského města Vambeřic a mnoha dalšími hosty, a samozřejmě 

také s místními občany, odstartovali výstavu Františka Kup-
ky v zámeckém letohrádku. O. s. Abakus pro nás připravilo 
i další lahůdku v podobě výstavy fotografi í Karla Steinera (obě 
tyto výstavy můžete zhlédnout až do října). A pak už se z ulic 
města začaly ozývat zvuky trub a bubnů. Opočno se na chvíli 
vrátilo zpět do středověku. Průvod družiny pána opočenského 
hradu Jana Městeckého zahájil dlouhý sled akcí a vystoupení, 
která se odehrávala zejména na Trčkově náměstí. Šermíři, ta-
nečnice, kejklíři, hudebníci – stále bylo co k vidění. Návštěv-
níci slavností si také mohli prohlédnout zámecké sklepy, kde 
se o nás skvěle starali studenti zdejší střední školy, velmi zají-
mavá byla i prohlídka kláštera s mnoha zajímavými historic-
kými exponáty. Blížící se večer pak prosvítilo vystoupení oh-
nivých artistů. Konečnou tečku udělal závěrečný ohňostroj.
 Jistě se mi nepodařilo v tomto příspěvku detailně obsáh-
nout vše, co se u nás odehrávalo. Omlouvám se těm, které 
jsem nezmínil, bylo velmi obtížné a nebylo v silách člověka 
vše vidět, prožít a zapamatovat si. Je také řada věcí, které by-
chom chtěli pro příště vylepšit (například nikdo neodhadl, 
že se bude po středověkém Opočně potulovat tolik „hlado-
vých a žíznivých krků“). Dny to byly hektické, stále se něco 
dělo. Pohled do zářících dětských tváří i na spokojené do-
spěláky napovídal, že se to povedlo. Opočno ukázalo, že umí 
být nejen historické, ale hlavně současné a kulturní.
 Proto mi nezbývá než na závěr mého příspěvku poděkovat 
všem lidem, kteří se na přípravách těchto událostí podíleli, 
všem partnerům, kteří nám na oslavy přispěli a všem míst-
ním i přespolním návštěvníkům, kteří si přijeli s námi tyto 
dny oslav užít.
 Těším se s vámi na události příští. Ing. Jaroslav Pultar  



s p o l e č e n s k á  k r o n i k a
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v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i :
Věra Fišerová 29. 8. 1906
Jindřich Rybín 10. 8. 1914
František Řezníček 21. 8. 1922
Růžena Valášková 12. 8. 1925
Marta Koblasová 18. 8. 1926
Jaroslav Mužík 29. 8. 1926
Blanka Skalická 13. 8. 1926
Marie Tylečková 2. 8. 1926
MUDr. Stanislav Bažant 6. 8. 1927
Marie Kňourková 17. 8. 1927
Marta Moravcová 16. 8. 1927
Ladislav Růžička 16. 8. 1928

i n f o r m a c e  z  r a d y  —
Informace z rady města ze dne 15. 9. 2008

— Zvýšení nájmu – rada vzala na vědomí upřesňující infor-
mace paní Samkové ke zvýšení nájmu. Byla chybně uvede-
na procenta navýšení, která jsou v rozmezí 0,8 % až 39,91 %. 
Na minulé radě bylo omylem avizováno zvýšení od 19,21 % 
do 25,08 %. Dopis nájemníkům bude rozeslán již s aktuálním 
stavem procentuelního navýšení.

— Odpadové hospodářství – dne 29. 8. 2008 proběhlo výbě-
rové řízení na poskytovatele komplexních služeb v odpado-
vém hospodářství na příští dva roky. Z pěti fi rem obesla-
ných výzvou k podání nabídky se výběrového řízení zúčast-
nil pouze současný dodavatel služeb, fi rma Marius Pedersen 
a. s. Firma předložila nabídku ve výši 523,30 Kč osobu/rok. 
Rada rozhodla přijmout předloženou nabídku a uzavřít s fi r-
mou Marius Pedersen a. s. z Hradce Králové smlouvu o dílo 
na zajištění komplexních služeb v odpadovém hospodářs-
tví na dobu určitou od 1. 1. 2009 do 31. 12. 2010. (Tato cena 
nebude vybírána na osobu a rok. Čtenáři ON se nemusí bát 
tak velkého navýšení ceny za svoz TKO.)

T Ý D E N  K N I H O V E N
V  O P O Č E N S K É  K N I H O V N Ě

6.–12. října / motto: Knihovny – rodinné stříbro

Program akce:

6.–12. října: Možnost přihlášení do knihovny na rok ZDARMA

– pro děti i dospělé.

6.–12. října: Amnestie sankčních poplatků na obou odděleních – za

obdržené upomínky čtenáři neplatí pokuty, pokud v tuto dobu knihy vrátí

6.–12. října: Návštěva 6. a 7. tříd ZŠ Opočno v rámci informatické 

výchovy – 6. třídy: slovníky, encyklopedie – využití při studiu – 7. třídy: 

internet – zajímavosti a informace o správném vyhledávání.

úterý 7. října v 18 hodin: 

Beseda s regionálními spisovateli (IV. Umělecký maratón)

– zajímavé setkání s místními spisovateli pro celou rodinu.

středa 8. října od 15 do 16 hodin: 

„Čteme a hrajeme si!“ (Velké říjnové čtení) –

pro děti připraven program s pohádkami 

– rodiče mají pro sebe hodinku volno na nákupy, jiná zařizování.

L. B.
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Zvyšování bezpečnosti
silničního provozu

Zvyšování bezpečnosti silničního provozu v Opočně je jed-
nou z priorit Zastupitelstva města Opočna, a proto jsou po-
stupně realizována jednotlivá opatření vedoucí k dosažení 
požadovaného cíle. Jedním z takových opatření je i instala-
ce úsekových měřičů rychlosti.

Na území našeho města byly nainstalovány čtyři úsekové mě-
řiče rychlosti, a to jeden v ulici Dobrušská a tři v ulici Nádraž-
ní (pod křižovatkou s ulicí Jiráskovou, u lokality „Ořechová“ 
a u mlékárny). Místa pro instalaci úsekových měřičů rychlos-
ti byla zvolena s ohledem na hustotu provozu a na množs-
tví chodců pohybujících se v jednotlivých oblastech. Dalším 
kritériem pro zvolení místa pro instalaci zařízení byly i tech-
nické požadavky. Úsekové měřiče mohou fungovat pouze na 
rovných úsecích o délce minimálně 150 m. Před zařízením 
nesmí být umístěna žádná dopravní značka nebo jiné např. 
reklamní zařízení či vzrostlá zeleň. Zařízení dále nesmí za-
krývat žádné stávající dopravní značení a nesmí být umístě-
no v rozhledovém trojúhelníku křižovatky. Další podmínkou 
fungování úsekových měřičů rychlosti je jejich napojení na 
zdroj el. energie. Měřiče obsahují akumulátory, které jsou 
v nočních hodinách dobíjeny z VO a tuto energii využívají 
pro denní provoz. Jistě by byla řada dalších míst, kde byste 
měřiče rychlosti uvítali, ale je nutné respektovat všechny uve-
dené podmínky.
 Úsekové měřiče rychlosti byly pořízeny nákladem 304 967 
Kč vč. DPH. Částka 219 000 Kč byla uhrazena z příspěvku 
Státního fondu dopravní infrastruktury, z programu zaměře-
ného na zvýšení bezpečnosti dopravy a jejího zpřístupnění 
osobám s omezenou schopností pohybu a orientace pro rok 
2008 a 85 967 Kč bylo uhrazeno z rozpočtu Města Opoč-
na. Úsekové měřiče rychlosti poskytují okamžitou informaci 
o dosažené rychlosti na měřeném úseku a získané údaje jsou 
zaznamenány na datové karty. Tyto údaje budou průběžně 
zpracovávány a vyhodnocovány. Data budou poskytovat úda-
je o množství projíždějících aut, jejich rychlosti a hlavně o re-
akci řidičů na úsekový měřič rychlosti (snížení či zvýšení 
rychlosti). Zjištěné výsledky budou prezentovány v někte-
rém z dalších vydání Opočenských novin.
 Věříme, že úsekové měřiče rychlosti přispějí ke zvýšení 
bezpečnosti na území města Opočna a že další opatření bu-
dou následovat. Bc. Renáta Černá, odbor výstavby

Česká mše vánoční od Jana Jakuba Ryby
I v letošním roce se připravuje Česká mše vánoční Jana 
Jakuba Ryby a opět pod vedením kapelníka Ing. Václava 
Lepše. Myslím, že po loňském roce se na tuto mši všichni 
těšíme, a proto vás na stránkách novin oslovujeme s na-
bídkou rozšířit sbor účinkujících. Všichni, kdo umí zpívat 
a mají zájem podílet se na této akci, se mohou hlásit panu 
Juráškovi v Kodymově národním domě, tel. 494 667 492.
 Fi
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Beseda s regionálními
spisovateli

v úterý 7. října v 18 hodin
v rámci IV. Uměleckého maratónu

Městská knihovna v Opočně pořádá ve spolupráci s Výcho-
dočeským střediskem Obce spisovatelů v Pardubicích – sku-

pina Orlicko a vydavatelstvím OFTIS v Ústí nad Orlicí.

Účast přislíbili: 
Luboš Huml, básník z Týniště nad Orlicí

Josef Lukášek, prozaik pohádkář z Bystrého u Dobrušky
Milan Dušek, prozaik z Žamberka

Autoři představí ukázky ze své literární tvorby a zodpoví pří-
padné otázky. V závěru budou vylosováni tři aktivní účastní-
ci a obdrží knihu přítomných autorů. Vydavatelství OFTIS 
představí knihy autorů skupiny Orlicko a bude možnost si 

je zakoupit za zvýhodněné ceny.
Všechny zájemce o českou literaturu srdečně zveme.

P L N Í M E  S V É  S L I B Y
V loňském roce byla předvedena v zámecké jízdárně Česká 
mše vánoční Jana Jakuba Ryby. Na vstupném bylo vybráno 
8 933 Kč, po odečtení nákladů zbyla částka 4 339 Kč. Slíbili 
jsme všem účinkujícím, kteří se vzdali svého honoráře ve pro-
spěch svých budoucích nástupců – žáků našeho hudebního 
oddělení, že tento výtěžek bude použit na pořízení oděvů pro 
skupinu, která vznikla v naší ZUŠ a která se orientuje na sta-
rou hudbu, především z období renezance.
 Hledali jsme nejrůznější fi rmy, které vhodné oděvy nabízejí, 
kostýmy byly sice nádherné, ale velice drahé, takže hrozilo, že 
svůj slib nesplníme. V „nouzi nejvyšší“ jsme získali kontakt 
na studentku z Opočna, která nám navrhla krásné kostýmy, 
jejichž cena bude mnohem nižší. Z několika předložených ná-
vrhů si hráčky souboru již vybraly, takže si troufáme říci, že 
nejobtížnější etapu máme za sebou. (Protože vybrat si z tolika 
krásných šatů bylo skutečně velmi obtížné . . . ). Pánové nás ješ-
tě čekají, ale ti budou bezproblémoví. Všichni víme, že muž-
ské pokolení nepřikládá výběru oděvů příliš velkou důležitost.
 A tak jsme velice rádi, že Vám, milí čtenáři, můžeme sdělit, 
že svému slibu dostojíme. Do částky 4 399 Kč se nevejdeme, 
ale zbytek rádi doplatíme z rozpočtu ZUŠ. Prezentace dětí 
na veřejnosti je totiž velmi důležitá. A kostýmy této prezen-
taci dodají patřičný lesk. Důkazem jsou určitě naše mažoret-
ky, kterým na nejnovější kostýmy přispělo z veliké části Město 
Opočno, za což všichni velmi děkujeme. Mažoretky jsou opět 
v novém a moc jim to sluší. Věříme, že i našemu souboru sta-
ré hudby dodají oděvy v renezančním duchu na atraktivnos-
ti. Velmi děkujeme panu Jirákovi, s kterým jednáme již nyní 
o vystupování našeho malého souboru na nádvoří opočen-
ského zámku v příští sezóně. Stará hudba v tomto krásném 
prostředí – co víc si můžeme přát! ZUŠ Opočno

„Kdo zůstal v srdci, ten neumírá.“
Dne 3. října 2008 uplyne 10 let od smrti  
pana Josefa Zemánka, rodáka z Opočna.
Za vzpomínku na něj děkuje manželka,
dcera a syn s rodinami.

ÚHEL POHLEDU

Pohled první: Přespolní
„A máme to za sebou!“ Takto nějak podobně si mohl oddech-

nout kdokoliv ze zastupitelů města po dvoudenním marató-
nu plném různých událostí. Byly tu koncerty, oslavy 940 let 
Města Opočno, společenské povinnosti spojené s návštěvou 
tří různých zahraničních delegací. O druhém zářijovém ví-
kendu naše město navštívili zástupci polských měst Opocz-
na a Vambeřic a také, poprvé v historii, zástupci francouz-
ského Puteaux. S polskými partnery z Opoczna se uzaví-
rali smlouvy o spolupráci v oblasti kulturní, sportovní a spo-
lupráci mezi školami. Zástupci se již dlouhodobě znají, šlo 
o formální potvrzení již fungující spolupráce. To pro Fran-
couze to byla návštěva vůbec první. A první nejen v Opočně, 
ale i v Česku vůbec. O to větší pocta pro nás. Navštívil nás 
syn paní starostky PUTEAUX, který je zároveň radním měs-
ta, a jeho kolegové, kteří pracují jako vedoucí zahraničních 
vztahů a vedoucí kultury města. Navzdory jejich mládí, byli 
perfektně připraveni. Žádná namyšlenost, naopak velký zá-
jem. Měli Opočno sestudované z internetu, přesně věděli, 
co chtějí během návštěvy vidět. Měl jsem tu čest s nimi strá-
vit celý den, provést je po našem městě a probírat společné 
věci a starosti, které jako zástupci měst řešíme. Byli velice pře-
kvapeni, jak udržované naše město je. Jak město dýchá živo-
tem, čistotou, jak udržované jsou fasády historických domů. 
Jak se staráme o odkaz Františka Kupky. Fotili se před jeho 
rodným domem. Neustále se ptali, jak to zvládáme fi nanco-
vat. A když jsem jim řekl s jakými prostředky hospodaříme, 
jak pracujeme s místními fi rmami, jak získáváme prostředky 
z grantů, dotací, z fondů EU, byli překvapeni ještě více. Na 
závěrečném posezení na radnici nám poděkovali a navrhli, 
abychom se příště potkali v Bruselu u příležitosti předává-
ní předsednictví EU z rukou francouzských do rukou čes-
kých. Současně s tím padlo pozvání od paní starostky do PU-
TEAUX. Propojování kultury, které před lety zahájil Franti-
šek Kupka, je v současné době velkým pojítkem i pro budoucí 
spolupráci našich měst. Francouzští kolegové byli Opočnem 
tak nadšeni, že těsně před svým odjezdem vyslovili přání, zda 
si mohou Opočno ještě jednou sami prohlédnout. Kdo ze za-
stupitelů se těchto jednání zúčastnil, si mohl chvíli připadat 
jako v ráji.

Pohled druhý: Vítej doma!
Procitnutí bylo velmi rychlé a tvrdé. Hned v pondělí se kona-
lo veřejné jednání zastupitelstva města. Všichni zastupite-
lé věděli, že nás čeká těžké jednání. Na programu byly body, 
které již nějakou dobu vyvolávaly rozporuplné názory, vyvo-
lávaly také řadu emocí. Rozhodovalo se o prodeji domu čp. 
208, řešila se znovu kauza „zahrádkáři“. Zastupitelé se na ně 
také velice důkladně připravovali. Každý za sebe a po svém. 
To, co se odehrálo, předčilo všechna očekávání. Nebudu ho-
vořit o tom, jestli rozhodnutí učiněná zastupiteli jsou správ-
ná nebo ne. Chtěl bych jen porovnat kulturu projevu „přespol-
ních“ a „domácích“. Ti samí zastupitelé, kteří dva dny před 
tím nabírali energii do další práce díky pochvalným slovům 
přespolních, ti samí zastupitelé se přes noc stali těmi, kteří 
můžou téměř za vše špatné, co se v Opočně děje. Názory sta-
vařů z řad zastupitelů byly degradovány na neprůkazné a ten-
denční, zatímco názory nestavařů z řad domácích byly pový-
šeny na ty jedině správné. Zastupitelé museli jako poškoláci 
potupně zvedat ruce, když byli z pléna tázáni – přihlaste se, 
kdo jste se byl podívat tam a kdo jste se byl podívat jinde. ›
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uklidili klubovnu a ve 22 hodin jsme vyrazili na autobusové ná-
draží, kde jsme čekali na náš autobus do Čech. Čekali nás tam 
skauti a mohutně se s námi loučili, ukápla i slzička.
 Celý čtrnáctidenní pobyt nám rychle utekl. Po celou dobu 
žhnulo slunce a byla modrá obloha. Moc se nám tam líbilo 
a jsme rádi, že nás skauti opět na příští rok pozvali.
 Ivana Chaloupková

H A S I Č I  Z  Č Á N K Y  N A  S O U T Ě Ž Í C H
Hasičské klání

V sobotu 23. srpna jsme zavítali do Křovic u Dobrušky na páté hasičské 

klání se všemi týmy, a to s muži, ženami a se staršími a mladšími žáky. 

Do Křovic přijelo soutěžit celkem dvanáct družstev mužů, tři týmy žen, 

pak šest starších a pět mladších družstev. Soutěžilo se v požárním úto-

ku a ve štafetě 4 x 60 metrů, kterou měli jen žáci. Jak už bývá zvykem, 

mají Křovice vždy připraveno něco navíc, takový bonbonek, při požár-

ním útoku. Po startu si nejprve celé družstvo muselo vzít přilby z věšá-

ků, nasadit a až potom jsme mohli k základně. Jen útočníci měli ještě 

překážku – okno, které museli překonat, a to i s hadicemi, které vedly 

skrz něj! Po skončení všech útoků bylo jasné, že putovní pohár si odve-

zou zas Semechnice A, které dosáhly času 39,36, po nich skončili muži 

z Čánky s časem 48,13 a jako třetí na stupni vítězů uzavíral tým Se-

mechnice B s časem 49,65. Na prvním místě z žen se umístily holky 

z Křovic z „gymplu“ s časem 69,66, po nich opět dívky „juniorky“ z Křo-

vic, čas 93,82 a jako třetí naše dívky, kde to bylo ovšem chlupové, čas 

93,94! Děti se opět vyznamenaly! Čas štafety měly vcelku dobrý, a to 

53,55, leč v požárním útoku dosáhly až času 39,43 sekund (!), jindy 

dělají lepší časy, a ještě jim to  po sečtení obou časů vystačilo na první 

místo, součet 92,98. Druzí byli žáci z Českého Meziříčí s celkovým ča-

sem 99,54 a třetí domácí Křovice s časem 100,95. I naši mladší bojova-

li až do konce a po sečtení obou výsledků obsadili ještě pěkné čtvrté 

místo s časem 130,52. První z kategorie mladších byli žáci z Provozu 

s časem 85,68, po nich Křovice – 89,35 a třetí Olešnice v Orlických ho-

rách – 100,35.

Víkendové soutěžení

Na poslední prázdninový víkend jsme měli v plánu dost soutěží. V sobo-

tu 30. srpna jsme se vypravili soutěžit se staršími žáky do nedaleké ob-

ce Jasenná. Na programu byl jen požární útok, aspoň jsme se mohli 

pořádně připravit na nedělní utkání. Sice jsou tréninky, ale není trénink 

jako závod, protože tam o nic nejde, a když se něco pokazí na soutěži, už 

to nejde vrátit zpět, jen možná když jsou dva pokusy . . . ! Do obce se sje-

lo celkem jedenáct družstev kategorie starší a dvanáct týmů mladších. 

V poměrně silné konkurenci jsme se umístili na ještě pěkném 5. místě 

s časem 35,70, a to se požární útok běhal mezi stromy a ještě do zatáčky!

 Po soutěži v Jasenné jsme jen přejeli na další místo, a to do Ledců, kde 

už byly jak naše ženy, tak i mladší žáci. Opět se absolvoval jen požární 

útok, naše dívky z Čánky vybojovaly skvělé první místo s časem 41,97 

a spravily si tak náladu po Křovicích! Mladší žáci skončili na třetím mís-

tě a starší žáci na pátém.

 Poslední srpnovou neděli, de facto poslední den prázdnin, jsme se vy-

dali, po roční odmlce, do Malšovy Lhoty u Hradce Králové, kde se konala 

pohárová soutěž dětských družstev. Soutěžilo se ve dvou disciplinách,

 a to v požárním útoku a štafetě dvojic. Sjelo se celkem šestnáct družstev 

mladších a osm týmů kategorie starších žáků. Vše se jelo ve dvou kolech. 

Starší žáci dosáhli na štafetě pátého místa a na útoku se předvedli, re-

spektive si spravili chuť ze soboty, protože obsadili druhé místo, s časem 

21,4! První nám však vyfoukli domácí, kteří měli lepší čas, a to 19,77! Po 

sečtení obou disciplín, v silné konkurenci, jsme obsadili celkově pěkné 

třetí místo! Samosebou i naši malí bojovali, na útoku skončili na osmém 

místě s časem 28,03 a na štafetě na dvanáctém, takže po sečtení získali 

jedenáctou pozici.

 S pozdravem Ondra Štafa, SDH Čánka

› Když hlasování neprobíhalo podle přání skupiny domá-
cích, byla situace okomentována: „ Jak za komunistů!“. Nej-
více „bodů“ asi získali zahrádkáři. Poprvé v životě jsem vi-
děl pana starostu tak rozčileného. To když se poněkolikáté 
snažil argumentovat a vysvětlovat v kauze „zahrádkáři“. Ale 
jako když hrách na stěnu hází. Pomyslné vítězství získal je-
den občan zahrádkář (o jméno tu nejde), který nazval přítom-
ného zastupitele přivandrovalcem a zlodějem, který zahrád-
kářům ukradl jejich IČO. Paradoxně napadl právě toho zastu-
pitele, díky jehož aktivitě a práci mohou dnes ti samí zahrád-
káři hospodařit na vlastní půdě – tedy již nikoli pouze na pro-
najaté! Pak jsme asi všichni se zatajeným dechem sledovali, 
jak zastupitel na tuto urážku v klidu, bez emocí, reagoval 
(chtěl bych ale znát jeho tep). Naštěstí již brzy poté následo-
val konec zasedání.
 Nevím, co každému ze zastupitelů večer při usínání běha-
lo hlavou. Možná: Mám to zapotřebí ? Rozdíl prožitků uply-
nulých dnů je totiž propastný a určitě svou stopu zanechá 
v každém z nás. Žádný závěr nečekejte. Jen snad přání. Po-
kusme se k sobě chovat s tolerancí, s obyčejnou lidskou úc-
tou k druhému, snažme se podívat na věci s nadhledem, ne-
hledejme hned ve všem špínu, podlost či něčí osobní zájem. 
Pro začátek to bude stačit.
 Za sebe, a dovolím si i za ostatní zastupitele, vám předem 
děkuji.  Ing. Jaroslav Pultar

T r o g i r  � � � �
V pátek 1. srpna jsme my, opočenští skauti, opět vyrazili autobu-
sem z Brna do Trogiru za chorvatskými skauty a za mořem. Na 
tu dlouhou cestu jsme se moc netěšili, ale věděli jsme, že druhý 
den ráno už budeme na místě. A taky jsme tam po sedmé hodi-
ně ranní byli. Na autobusovém nádraží na nás už čekali skauti 
a odvedli nás do klubovny, kde jsme bydleli. Jelikož tam někteří 
z nás byli poprvé, šli jsme se po zabydlení projít po městě, aby-
chom ostatním ukázali, co kde je, aby nebloudili. Ještě dopoled-
ne jsme vyrazili k moři na nedaleké Čiovo. To je ostrov spojený 
s Trogirem jenom mostem.
 K moři jsme se jezdili koupat pod hotel Medena. Užívali jsme si 
ve vlnách, potápěli se, hráli hry ve vodě, řádili jsme na šlapadle.
 Ve středu jsme jeli trajektem na Drvenik Veli, kde jsme se 
koupali v nádherné vodě a zkoumali skaliska na druhém konci 
ostrova. Pak jsme pokračovali zase trajektem na Drvenik Mali. 
Tam tábořili skauti z Kutiny, se kterými jsme se spřátelili, hráli 
jsme různé hry, zpívali jsme, koupali se, společně jsme měli ná-
stup a hlášení dne, večerku, a dokonce nás překvapilo, že jejich 
vedoucí a její děti mluví česky. Má totiž české předky. Na Dr-
veniku jsme přespali a druhý den se vrátili do Trogiru. Celkem 
jsme na ostrově s nimi spali dvakrát.
 Skauti Ivan a Ive nás odvezli svými auty na výlet na vodopá-
dy Krka. Tam to bylo tak krásné, že se to ani vypovědět nedá. Pro-
šli jsme si trasu parkem a koupali se pod vodopádem, kde ská-
kal Vinnetou. Po týdnu jsme se koupali opět ve sladké vodě.
 Další úterý jsme jeli na výlet do Splitu, kde jsme si chtěli sáh-
nout na palec Grgura Ninského, o kterém se říká, že plní přání. 
Prošli jsme si Diokleciánův palác, náměstíčko Prokurative a ry-
bí tržnici. Pozorovali jsme obří zámořské lodě v přístavu.
 Ve čtvrtek jen někteří jeli na výlet do Omiše, města pirátů. 
Vystoupali jsme na tamní pevnost, ze které je překrásný výhled 
na celé okolí. Prošli jsme si město a jeli jsme k řece Cetině, kte-
rou sjíždí spousta raftů. Když jsme do řeky vstoupili, byla opro-
ti moři ledová, ale stejně jsme to překonali a trošku si i zaplavali.
 V sobotu jsme celý den byli u moře, pak jsme si zabalili kufry, 
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 V zápase o třetí místo mezi Spartou a Jičínem (1 :1) rozho-
dovaly opět penalty – Sparta smůlu neprolomila a prohrála 
opět 2 :3. Ve fi nále Slavia nenechala nikoho na pochybách, že 
je nejlepším týmem turnaje a porazila Náchod 2 :1.
 Konečné pořadí turnaje: 1. Slavia Praha, 2. FK Náchod 
Deštné, 3. SK Jičín, 4. AC Sparta Praha, 5. Tesla Pardubice, 
6. Slovan Broumov, 7. MFK Nové Město, 8. TJ Spartak Opoč-
no, 9. FC Hradec Králové, 10. MFK Rychnov n. K.
 Nejlepší hráč: Jan Havránek – SK Slavia Praha
Nejlepší brankář: Jan Hugo Bačkovský – AC Sparta Praha
Nejlepší střelec (4 góly): David Komárek – SK Jičín
 Na turnaji bylo vidět mnoho kvalitních zápasů i výkonů 
jednotlivců. Zapamatujme si jména jako Jan Havránek (Sla-
via), Jan Hugo Bačkovský, Tomáš Lauko (oba Sparta) nebo 
Roman Čáp (Náchod) . . .  Možná za pár let budeme jejich 
jména slýchávat v sestavách ligových týmů.
 Ohlasy na turnaj byly kladné – např. přišlo poděkování ze 
Slavie Praha, že turnaj byl vynikající a příští rok přijede pr-
venství obhajovat – proto se již teď začíná pracovat na příštím 
ročníku (29. 8. 2009), který bude se zahraniční účastí.
Samozřejmě se tento turnaj neobešel bez pomoci sponzorů, 
za což jim jménem TJ Spartak Opočno děkuji a věřím, že nám 
pomohou při pořádání příštího ročníku.
 Sponzoři turnaje: M&M reality holding, a. s., MĚSTO 
OPOČNO, SPRÁVA LESŮ KCM – Kristina Colloredo-Mans-
feldová, HOTEL HOLUB, RESTAURACE JORDÁNEK, 
AP STAVBY, AT COM PLUS a. s. – zabezpečovací systémy, 
Fortuna – SPORT BAR GULLIT, JAKO – sportovní vybave-
ní, TRAFIKA U ZASTÁVKY – Jaroslav Debnár, LÉKÁRNA 
U ZÁMKU – Mgr. Věra Moravcová, MODE – Helena Deb-
nárová, BROUMARKA – Otto Daněk, NEVAP s. r. o., PNE-
USERVIS – Martin Holeček, AUTOOPRAVNA – Zdeněk 
Lukášek, MOBILtuning – Ing. Petr Rohlena, KLUG SYS-
TEMS, s. r. o. – centrum vodních postelí, HODINÁŘSTVÍ 

– KLENOTNICTVÍ – Tomáš Fábera, AUTOKLEMPÍŘSKÉ 
PRÁCE – Lubomír Michl, ZLATNICTVÍ IVETA – Iveta Ja-
nusová, VLADISLAV KŇOUREK – fi nanční poradce, KOB-
RA OPOČNO – rybářské potřeby, ŽAP–VAK–VODOVOD 
OPOČNO, s. r. o., PENSION PODLOUBÍ, DROGERIE 
U ZILVARŮ, AUTODOPRAVA – Vladimír Čtvrtečka, 
ELEKTRO ZLATKA, POTRAVINY ZILVAROVÁ, LAHŮD-
KY NA NÁMĚSTÍ – Zdena Dvořáková, COOP DISKONT 
(kolektiv zaměstnanců), RYBY Z PODHŮŘÍ ORLICKÝCH 
HOR. Děkujeme !!!

Mediálním partnerem bylo RÁDIO ČERNÁ HORA.
Fotografi e z tohoto turnaje si můžete prohlédnout na:

www.fotbal.opocno.cz

Informace do mobilního telefonu 
pro návštěvníky oslav 940 let

Při příležitosti oslav výročí 940 let od založení města Opočna 
byl využit systém BLUE | INFO, který zcela novou formou 
předává návštěvníkům informace do mobilních telefonů. Ob-
čané města, ale i turisté z celé republiky, si na náměstí mohli 
zcela zdarma stáhnout do svých telefonů výprávění o historii 
města, včetně obrázku Opočna jako tapetu. Během sobotních 
oslav si tyto obsahy stáhlo více než 200 lidí, což je také dosud 
nejlepší výsledek, který tento nový systém při svém předsta-
vování veřejnosti zaznamenal. Podobnou cestou si návštěvní-
ci mohou stáhnout vyprávění o městě například na zámku 
a informačním centru v Pardubicích, nebo na náměstí v Čes-
ké Třebové. Ing. Petr Mazánek, mazanek@deepvision.cz

M&M reality CUP 2008
Jak jsem slíbil v minulém čísle, vracím se k turnaji MM rea-
lity CUP – pro starší přípravky, roč. nar. 1998 a ml., který se 
uskutečnil v sobotu 30. srpna.
 Deset zúčastněných týmů bylo rozděleno do dvou skupin, 
MODRÉ A BÍLÉ. Naše mužstvo bylo zařazeno do Modré 
skupiny. První zápas jsme odehráli proti MFK Rychnov n. K.
Po naší mírné převaze a třech jasných, ale nevyužitých šan-
cích skončil zápas bezbrankovou remízou. Druhým soupe-
řem byl SK Jičín. Po fantastickém začátku, kdy jsme se ujali 
v první minutě vedení (J. Ježek), jsme vyrobili několik hru-
bých chyb a soupeř nás potrestal třemi góly. Třetí zápas ve 
skupině byl pro kluky dlouho očekávaným svátkem, soupe-
řem byla Sparta Praha. Kluci byli natěšení, odehráli slušné 
utkání, ale soupeř projevil více fotbalovosti a zvítězil po zá-
sluze 3:0. Do posledního zápasu ve skupině, se Slovanem 
Broumov, jsme vstupovali s vědomím, že nesmíme prohrát, 
abychom mohli hrát vyřazovací část o 5.– 8. místo. Po vyrov-
naném zápase bez šancí jsme uhráli již druhou bezbrankovou 
remízu a obsadili 4. místo ve skupině. Čekal nás tak boj se 
třetím týmem z Bílé skupiny – Teslou Pardubice.
Konečné pořadí základních skupin:
Bílá – 1. SK Slavia Praha, 2. FK Náchod–Deštné, 3. Tesla 
Pardubice, 4. Nové Město n. Met., 5. FC Hradec Králové.
Modrá – 1. AC Sparta Praha, 2. SK Jičín, 3. Slovan Broumov, 
4. TJ Spartak Opočno, 5. MFK Rychnov n. K.
 Polední přestávku zpestřilo vystoupení mažoretek ZUŠ 
v Opočně a individuální soutěže ve slalomu na čas a střelbě 
na přesnost. Obě soutěže ovládli hráči Slavie Praha – slalom 
vyhrál Jan Havránek a střelbu Ondřej Sodoma.

Poté se rozběhla vyřazovací část. My jsme nastoupili proti 
Tesle Pardubice a po bezkrevném výkonu jsme zaslouženě 
prohráli 0 :2. V zápase o konečné 7.– 8. místo jsme narazili 
na Nové Město. Ujali jsme se vedení (Š. Brožek) a měli ně-
kolik dalších šancí (2 neproměněné penalty!!!). Soupeř ale 
z ojedinělého protiútoku vyrovnal a po konečném hvizdu 
přišly na řadu penalty. Pokračovalo naše trápení ve střelbě 
penalt a prohráli jsme 2 :1. Celkové umístění je pro nás vel-
kým zklamáním. Některé věci jsme si už vyjasnili – hlavně 
přístup, nasazení a koncentraci na každý zápas.
 V 1. semifi nále se utkala Slavia Praha s Jičínem a zvítězila 
3 :1. Ve druhém pak Sparta Praha a FK Náchod–Deštné. Po 
remíze 0 : 0 byli v penaltovém rozstřelu (3:2) šťastnější klu-
ci z Náchoda.

fo
to

: J
an

 J
ež

dí
k 

- 
w

w
w

.1
00

0s
lo

v.
co

m



Opočenské noviny ročník XI. —  číslo 17 | strana 6

kovou, dále Terku Paštikovou a Gabču Kubalovou, o jejímž 
nadání se dosud moc nevědělo, aby nám zazpívaly a posléze 
s nimi mohl udělat krátký rozhovor.
 A pochopitelně na závěr nebylo zapomenuto na řádné oce-
nění nejlepších sběračů víček.
 Program byl ukončen, stejně jako zahájen vystoupením na-
šich mažoretek.
 Skončena byla ale pouze hlavní část, poněvadž akce trvala 
až do 17 hodin, takže ve zbytku času si na své přišly hlavně 
malé děti, pro které tu byly staršími žáky a pedagogy připra-
veny netradiční soutěže, jak jinak než s víčky. Pochopitelně, 
že i jim byly věnovány drobné ceny.
 Samozřejmě, že Víčkování nebylo bez účelu.Výtěžek z dob-
rovolného vstupného a z víček byl věnován na fond SIDUS 
a na nákup knih do žákovské knihovny. Peníze z prodeje víček 
budou složeny na účet Sdružení rodičů ZŠ Opočno a budou 
použity pro nás žáky.

A na konec pár zajímavých víčkových informací:
Počet nasbíraných víček: 184 829.
Celková váha: 679,1 kg.

 Barbora Seidlová 9. A

Ráda bych poděkovala učitelům ZŠ Opočno za nádherný 
den s víčkováním – aneb hrajeme si s víčky. Mé díky patří 
zejména paní ředitelce Janě Hrnčířové a panu učiteli Ja-
roslavu Hrubému, který vše vymyslel.

 Za všechny děkuje Karolína Machačová

100 let železnice

7. září slavila železnice mezi Opočnem a Dobruškou sté výro-
čí. Tento den byl provázen řadou akcí. Navštívilo ji hodně lidí, 
mezi jinými i představitelé kraje, zástupci parlamentu ČR.

Akce se neobešla ani bez 
proslovů představitelů obou 
měst. Svou přítomností akci 
ozdobily i opočenské mažo-
retky. Mezi pozvanými byli 
i pracovníci dráhy.
Chtěl bych poděkovat panu 
starostovi, který osobně 
přinesl pozvánky na oslavy 
100 let dráhy Opočno – 
Dobruška všem důchodcům 

– bývalým pracovníkům ČD. 
Pečlivě se nám po celou akci 
věnoval. Ještě jednou díky.
 

 Za všechny pozvané Jiří Voborník, výpravčí v. v.

Milí spoluobčané,
slyšeli jste už tu novou opočenskou pohádku o velkém srazu 
víček, která se domluvila, že společnými silami vytvoří opo-
čenský znak? Určitě ano! Jen asi s tím rozdílem, že to nebyla 
pohádka, ale docela holá skutečnost, jež se uskutečnila v pá-
tek 12. září na zimním stadionu v Opočně.
 Našemu městu aktivnost nechybí, a už vůbec ne ZŠ Opoč-
no, která uspořádala akci pod názvem Víčkování. Možná by 
se to dalo pojmout za jakousi ,,víčkovou mánii.“
 Skoro celého půl roku nám z našeho městečka záhadně mi-
zela víčka od pet lahví, abychom z nich v zářijový pátek mohli 
postavit opočenský znak v rámci slavností 940 let písemné 
první zmínky o Opočně.
 Znak začali stavět žáci už od ranních hodin, aby se během 
programu stihlo položit poslední víčko, které chybělo k do-
končení celé stavby.
 Ale teď k hlavnímu programu, díky němuž k nám zavítal 
známý herec a moderátor Jan Čenský, aby nás mohl celým zá-
bavným odpolednem provázet. Přivítal paní místostarostku 
Vilmu Urešovou, pronesl poděkování nové ředitelce ZŠ Opoč-
no Janě Hrnčířové, panu učiteli Jaroslavu Hrubému a všem 
žákům a zaměstnancům školy za organizaci této akce. Mimo 
jiné si také na podium pozval zasloužilé skauty, kteří přijeli 
až z Chorvatska a samozřejmě opočenské zpěvačky Kamilu 
Novotnou – současnou studentku konzervatoře, Míšu Račá-
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P O D Ě K O V Á N Í

Na akci „Víčkování aneb hrajeme si s víčky“ bylo na dobrovol-
ném vstupném vybráno 6 137 Kč. Fondu Sidus ZŠ Opočno vě-
novala 1 698 Kč. Na účet Sdružení rodičů při ZŠ Opočno byla 
poslána částka 4 439 Kč. Tyto peníze jsou určeny na nákup knih 
do žákovské knihovny. Výtěžek z prodeje víček bude opět složen 
na účet SR.
 Děkuji žákům ZŠ Opočno, jejich rodičům a všem obyvatelům 
města Opočna za to, že po celý rok sbírali víčka od PET lahví 
a nosili je do školy. Děkuji zaměstnancům školy – pedagogům, 
paním kuchařkám, paním uklízečkám, panu školníkovi – za pří-
pravu a realizace této akce. Děkuji vedení HC Baroni Opočno za 
ochotu a vstřícné jednání a správě majetku města za přivezení 
a zapůjčení stolů. Děkuji paní Knitlové za výrobu keramických 
erbů . Děkuji i panu Luboši Šmídovi a panu Liboru Tobiáškovi 
za perfektní ozvučení celé akce. Dále děkuji všem sponzorům, 
kterými byli: Město Opočno, HC Baroni Opočno, Proma a. s., 
Konzum Ústí nad Orlicí – COOP, provozovna Opočno, paní 
Jana Klugová – fi rma FOPE, paní Chadimová – Hotel Praha, 
paní Polová – papírnictví, pan Jan Vyskočil – Širokosort, KB 
pobočka Dobruška, Nové Město nad Metují, Sklo – porcelán 
pan Roman. Mikulík, pan Vladislav Kňourek, Elektro Zlatka, 
ROS – pan Václav Svatoň, Grafi cký atelier Vladimír Morčinko, 
MUDr. Ivan Mrkáček, AG – Typ Kostelec nad Orlicí, Abakus pan 
Jiří Králíček, Lesy ČR s. p., Drogerie pan Zilvar, Česká spořitel-
na a. s., Pekárna Lično, Potraviny Vlasta s. r. o., Drogerie paní 
Debnárová, Galanterie Dobruška pan Vích.
 Mgr. Jana Hrnčířová, ředitelka ZŠ Opočno

Luboš Sluka osmdesátiletý . . .
V pátek 12. září při příležitosti oslav 940 let od první písem-
né zmínky o Opočně bylo na koncertu souboru Barocco sem-
pre giovane (se sólistkami Kateřinou Englichovou – harfa 
a Lucií Vokálkovou – fl étna) v obrazárně zámku Opočno, panu 
Luboši Slukovi uděleno čestné občanství města Opočna.

Z proslovu pana starosty Štěpána Jelínka: „Náš dnešní vzácný 
host a jubilant je bezpochyby výjimečným slavným opočen-
ským rodákem. Svou dlouholetou skladatelskou tvůrčí činností 
obohatil naše národní kulturní dědictví o mezinárodně uznáva-
né hodnoty. Tóny jeho skladeb boří hranice a překonávají stov-
ky kilometrů, on zůstává svými kořeny pevně srostlý se svým 
krajem a s rodištěm, jež jsou trvalým zdrojem jeho inspirace, 
zůstává zakořeněn ve svém Opočně, kam se tak rád vracívá.

 My, obyvatelé města Opočna jsme na skutečnost, že je naše 
město rodištěm tak významné a velké osobnosti, hrdi. Pane 
Luboši Sluko, skláníme se před Vámi a Vaším dílem s velkou 
úctou.
 Dámy a pánové, vážení hosté,
na návrh Opočenské besedy Zastupitelstvo města Opočna 
u příležitosti životního jubilea pana Luboše Sluky uděluje jako 
projev úcty a ocenění za celoživotní dílo a umělecký přínos 
v oblasti vážné hudby doma i v zahraničí panu Luboši Sluko-
vi Čestné občanství města Opočna. Vážený pane Luboši Sluko, 
dovolte mi, abych Vám předal listinu dosvědčující, že jste čest-
ným občanem města Opočna. 
 Pane Luboši Sluko, děkuji Vám!“

F R A N T I Š E K  K U P K A  –  K A R E L  ST E I N E R
O P O Č N O  –  P U T E A U X

Opočno slavilo v sobotu 940. výročí své existence. Na své si 
přišli milovníci starých časů, kteří si mohli užít průvod po-
stav v kostýmech, prohlédnout dobová vystoupení v různých 
středověkých zákoutích a zaposlouchat se do gotických skla-
deb, jež zde zaznívaly na rynku. Středověkou atmosféru do-
tvářeli i kejklíři, šermíři a tanečnice. Málokdo odolal řemesl-
ným výrobkům na lidových trzích. Celé město ožilo oslavami 
940. výročí od první zmínky o Opočně v Kosmově kronice.
 Mnozí návštěvníci i místní navštívili také běžně nepřístup-
ná místa, jež byla otevřena pouze v tento výjimečný den. Vel-
kým magnetem byl samozřejmě opočenský zámek. Daleko 
za ním však nezůstal, co do návštěvnosti, ani zámecký leto-
hrádek, který hostí výstavu tří autorů. V letohrádku jsou na-
instalována díla tři rozdílných umělců z rozdílných dob. Jed-
ná se o malíře Františka Kupku, sochaře Otto Gutfreunda 
a fotografa Karla Steinera. Zdánlivě spolu díla těchto autorů 
nijak nesouvisí, avšak při troše snahy zjistíme, že toto sesku-
pení není pouze nahodilé.
 František Kupka – malíř a grafi k, který se stal jedním z pi-
lířů evropského výtvarného umění, se narodil právě zde 
v Opočně (23. září 1871). Většinu života prožil na pařížském 
předměstí Puteaux, kde 24. června 1957 také zemřel.
 Fotograf Karel Steiner chodí o půl století později pravi-
delně každý den z pařížského bytu do svého fotografi ckého 
ateliéru v Puteaux. Tam je místo, kde pracuje na svých profes-
ních fotografi ích i na sběrném fotografi ckém projektu „Češi 
ve Francii“. Při cestě do ateliéru vedou jeho kroky stejnými 
ulicemi a parčíky, kudy chodíval kdysi František Kupka. Stei-
ner – stejně jako Kupka původem Čech, odešel velmi mladý 
po sovětské okupaci v roce 1968. Jeho cesta vedla nejprve do 
Ameriky, kde se věnoval studiu fotografi e. Po téměř dvaceti 
letech odchází z New Yorku do Paříže a otevírá si svůj ateli-
ér v Puteaux na předměstí Paříže. Kromě vlastní fotografi c-
ké tvorby působí také jako profesor fotografi e na Parsons 
School of Design v Paříži. V posledních třech letech mapoval 
na svých portrétních fotografi ích umělecké legendy Čechů 
žijících ve Francii a vytvořil obsáhlý soubor fotografi í s ná-
zvem „Češi ve Francii“.
 Spojení výstavních exponátů v Zámeckém letohrádku 
v Opočně má tedy své společné spojovací body. Jsou to mís-
ta, kde žil a pracoval opočenský rodák František Kupka, 
v jehož šlépějích městečkem Puteaux nyní každodenně krá-
čí Karel Steiner do svého ateliéru. Výstava František Kupka 
a Otto Gutfreund – čeští dobrovolníci ve Francii ›
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plní, nesmí udělat víc ani míň. Při tom ho kontroluje jiný dobro-
volník, který nic nedělá, jenom sleduje . . .

Co jsi v Pekingu viděla?
Moc toho nebylo, na pamětihodnosti Číny jsem měla strašně 
málo času. Do Zakázaného města, císařského sídla postaveného 
v 15. stol. dynastií Mingů, jsem se vydala sama městským auto-
busem. Autobus měl sice vznešený název – Olympic line 2, ale 
s olympioniky to nemělo nic společného, snad jenom to, že s akre-
ditací byla cesta zadarmo. Cesta byla hrozná, autobus se pohybo-
val pomaleji než krokem. Všude plno lidí a všichni mluvili jenom 
čínsky, anglicky nikdo nerozuměl. Cestou jsem začala pochybo-
vat o tom, jestli jedu vůbec správným směrem. Nakonec jsem se 
s jednou paní domluvila, že mám vystoupit na konečné. Vystou-
pila jsem na Tian´anmen, největším náměstí na světě, ovšem na 
opačném konci, než je vchod do Zakázaného města. Člověk si 
zde připadá jako v obrovském mraveništi. Autobus byl nacpaný 
stojícími Číňany, a náměstí se jimi hemžilo. Než jsem se zorien-
tovala a prokličkovala kolem Chairman Mao památníku, muzea 
čínské revoluce a všech těch pomníků čínských komunistů, u kte-
rých se fotí zástupy čínských turistů, bylo hodně hodin. Zakázané 
město zavřeli ve čtyři. Tak jsem viděla jen velký portrét Mao-ce 
Tunga na vstupní bráně císařského paláce. Ale dostala jsem se 
na Čínskou zeď. Cestu s kolegou komentátorem jsme zvládli ta-
xíkem, který nás zavezl až k lanovce, a ta nás dovezla na nejvyšší 
bod 6 200 km dlouhé Čínské zdi stavěné po tisíciletí. Samozřej-
mě jsem po ní šla jen kousek, zase všude bylo plno lidí. Krásný 
výhled byl na všechny strany, hory kolem jsou porostlé zelení a tá-
hnou se do nekonečna. Škoda, že měl člověk tak málo času.

Jaký byl tvůj největší zážitek?
Samozřejmě úžasné výkony plavců a světové rekordy. To byl 
opravdu zážitek na celý život a už se nebude asi nikdy opakovat.

Ještě vím od tvého tatínka o jednom velkém zážitku: Markét-
ka a Bush . . .
To bylo hned první den plaveckých soutěží. Když Michael Phelps 
vyhrál v prvním světovém rekordu, byl v hledišti americký pre-
zident George Bush s rodinou. Při odchodu z plavecké haly mi 
stála v cestě kolona černých limuzín a landroverů, a také zástup 
fotografů a reportérů. Řekla jsem si: „Aha, Bush s rodinou odjíž-
dějí a já nebudu moci odejít.“ Stoupla jsem si tedy kousek stra-
nou od davu novinářských supů a čekala, co se bude dít. Musím 
podotknout, že ještě před odjezdem na Olympiádu jsem si ošklivě 
vyvrkla kotník a měla jsem na noze ortézu, která byla nepřehléd-
nutelná. Po chvíli zvolna projížděla limuzína s americkým prezi-
dentem a jeho doprovodem kolem mě. George Bush mával, tak 
jsem mu zamávala také, potom ukázal na moji zraněnou nohu 
a ptal se, co se mi stalo, já jsem mu odpověděla, že to nic není 
jenom obyčejný výron, a on, že mi přeje, ať mám kotník co nej-
dříve v pořádku. Znovu zamával, já mu pozdrav opětovala. V tom 
okamžiku se kolem mě seběhli všichni ti novináři a fotografové, 
kteří předtím sledovali americkou výpravu. Fotili si mě, fotili si 
moji nohu a ptali se, odkud se s panem prezidentem znám, jak to, 
že si s ním takhle „povídám“, a hlavně, jestli si uvědomuji, že jeho 
manželka seděla v autě za ním a vše sledovala . . .

Markétko, děkuji ti za poutavé vyprávění a přeji ti hodně úspě-
chů v osobním životě, trenérské práci, a aby už nikdy žádný 
komentátor nemohl shrnout výsledky plaveckého mistrovství 
slovy: Největším úspěchem bylo, že se nikdo z plavců neutopil. 
 Ivo Kašpar

› za 1. světové války pochází ze sbírek Vojenského historic-
kého ústavu v Praze, kurátorkou je paní Ilona Krbcová, in-
stalace je dílem Marie Hulcové. V přízemních sálech jsou 
pak Steinerovy fotografi e z cyklu Češi ve Francii a pitoreskní 
zákoutí ve francouzském Puteaux.

Výstavy připravilo občanské sdružení Abakus ve spolupráci 
s Městem Opočno. Výstavu v zámeckém letohrádku ocenil 
ve svém proslovu poslanec Josef Ježek, francouzská delega-
ce z Puteaux i návštěvníci.
 Výstava je otevřena do 8. října o víkendech od 10 do 17 
hodin, v pracovní dny kromě pondělí po domluvě v IC nebo 
telefonicky u paní Kuřátkové – 725 701 822.
 Generálním partnerem výstavy je Generali Pojišťovna a. s.
 Helena Fenclová

M A R K É T K A  A  B U S H
A N E B  O L Y M P I J S K É  O H L É D N U T Í

Při sledování přenosů z olympiády si jistě někteří Opočeňáci 
všimli, že plavání spolukomentovala Markéta Kaplanová. Ale ne 
každý ví, že se jedná o jednu ze dvou dcer našeho kamaráda Mila-
na Vondráčka. Mnozí ji pamatujeme, když ještě jako malá jezdila 
každé prázdniny do Opočna na chatičku na Dubinu. A blonďaté 
hlavy Markétky a Klárky byly zejména na Broumaru zcela nepře-
hlédnutelné.
Na dálku jsem jí položil několik otázek.

Markétko, jak ses dostala ke komentování, a proč právě plavání?
Celý můj život provází plavání. Nejdříve jako aktivní plavkyně, 
a poté, po absolvování FTVS, jako trenérka. Vychovávala jsem 
plavce na sportovní ZŠ, sportovním gymnáziu až po naše nejlep-
ší plavce ve Vysokoškolském sportovním centru v Praze na Stra-
hově. Před čtyřmi lety mně kolegové nabídli, abych šla plavce za-
stupovat do olympijského televizního studia pomáhat při komen-
tování plaveckého dění v Aténách. A já to přijala. Letos mi sama 
ČT nabídla, abych spolukomentovala plavání přímo z Pekingu. 
Taková nabídka se neodmítá!

Jaká byla olympiáda z tvého pohledu?
Pro trenéra je to neopakovatelný zážitek, vidí vše z krásného mís-
ta komentátora v reálu a zároveň detaily na monitoru, kde mu ješ-
tě ty nejzajímavější okamžiky zopakují. „Plavecká kostka“ byla 
po všech stránkách dokonalá. Vůbec se nedivím, že v ní padalo 
tolik světových rekordů. Všechna sportoviště byla jedinečná, or-
ganizace perfektně klapala, všude plno dobrovolníků, ale také 
plno vojáků a policistů. Sportovní zážitek je pro mě úžasný a ne-
překonatelný, ale totalitní režim jsem cítila na každém kroku. Tak 
například: Každý dobrovolník má zadaný úkol, který do puntíku 
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„Mozart“ 21. století v Opočně
Petr Bazala – hudební skladatel , interpret a učitel hudby.

„Můj vztah k hudbě je pro mě stejně důležitý jako dýchání, 
bez hudby bych sotva mohl existovat.“
 Narodil se 8. 9. 1976 v Novém Jičíně. Žije a pracuje ve Va-
lašském Meziřičí, učí na Základní umělecké škole na klavír 
a akordeon.
 Od narození trpí nevyléčitelnou oční chorobou – zelený 
zákal. Jako dítě podstoupil několik očních operací, další pak 
ve 20 letech, bohužel však zlepšení nepřinesly. Nevidí dobře, 
ale barevně a bez větších problémů se orientuje. V sedmi le-
tech nastoupil do speciální internátní školy pro zrakově po-
stižené v Opavě. Od páté třídy se učí hrát na akordeon a od 
sedmé na klavír. Úspěšně vystudoval na pražské konzervato-
ři pro zrakově postižené akordeon, klavír a violoncello, kde 
také získává veliký vztah k hudbě. Po ukončení studia se vra-
cí do Valašského Meziříčí.
 Komponuje skladby: Koncert pro klavír a orchestr, Fran-
couzské valčíky pro akordeon, akordeonová dua, tria, velké 
množství skladeb pro klavír od nejjednodušších až po kon-
certní, etudy pro cimbál a jiné nástrojové obsazení. Skladby 
jsou vhodné pro žáky I. a II. cyklu ZUŠ, ale také konzervatoř.
 Petr Bazala natáčí CD, vystupuje v Českém rozhlase a tele-
vizi, koncertuje po celé České republice. Hrál také hlavní roli 
ve fi lmu „Hamsa“ z r. 1999, vyznamenaný cenou Film roku. 
Jedná se o dokument, který vykresluje život studentů na Kon-
zervatoři J. Deyla v Praze. Spisovatel Richard Sobotka vy-
dal knihu „Život na oblaku“, kde jedna kapitola vypráví o ži-
votě Petra Bazaly a jedna o jeho žákovi.

Každé klavírní vystoupení (shlédl jsem jich osm) přináší o-
pravdový hudební zážitek, brilantní technika, lehkost prstů, 
dynamika, hra srdcem umocňuje vlastní skladby a impro-
vizace oslovující všechny věkové kategorie. Petr Bazala, ale 
považuje za největší úspěch výkony svých žáků. Např. har-
monikář získal v celostátní soutěži 3. cenu, 1. a 2. cena nebyla 
udělena. Dále nevidomý klavírista dostal 1. cenu v celostátní 
soutěži pro zrakově postižené.
 Petr Bazala také rád cestuje a fotografuje, učí se čínštinu 
a angličtinu. Navštívil: Čínu, Francii, Holandsko, v Pekingu 
na svém koncertě hrál svou skladbu „Bystřina“, kterou složil 
pro svého nevidomého žáka.

Datum konání:
Pátek 3. 10. 2008 od 19 h v KND Opočno. Vstupné: 50,– Kč

Program:
Improvizace v barokním stylu
Improvizace v klasicistním stylu
Improvizace v romantickém stylu
Improvizace ve stylu B. Smetany
2 Improvizace ve stylu F. Chopina
Improvizace ve stylu C. Debussyho
Improvizace na různá témata
Vlastní skladby:
Vlastní úprava čínské lidové písně
Sen, Jaro, Chrám, Bystřina, Ztišení, Toccata (Sbíječka)

Nenechte si ujít velký hudební zážitek!
Petr Ryšavý – bývalý kapelník dechové hudby Opočenka

inzerce
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Krňovice u Třebechovic, sobota 27. září
— Den lnu a vlny

Tradiční techniky zpracování lnu a plstění vlny.

Přepychy, sobota 27. září od 20 hodin
— Václavská taneční zábava

Hraje skupina Strejci, bohatá tombola.

Mokré, sobota 4. října od 10 do 16 hodin
— Hubertova jízda

— Dobruška
Program u příležitosti sympozia František Kupka – 
Čech, Francouz, Evropan v Hradci Králové
pondělí 6. října ve 14 hodin
Slavnostní odhalení památníku Františku Kupkovi 
před budovou ZŠ Františka Kupky.
úterý 7. října – neděle 12. října od 10 do 16 hodin
Stálá expozice prvotin Františka Kupky v prostorách 
historické radnice na náměstí F. L. Věka.
úterý 7. října – pátek 31. října v úředních hodinách MÚ
Výstava František Kupka – Návraty, v lapidáriu MÚ.
8., 10. a 11. října od 12 do 16 hodin
Výstava dětských výtvarných prací na náměty díla 
Františka Kupky. V ZŠ F. Kupky.
středa 8. října od 18 hodin
Předpremiéra fi lmu režisérky D. Gébové František 
Kupka, symfonik barev a malíř kosmu v Kině 70.

Semechnice, sobota 11. října od 14 hodin
— Drakiáda na Římském kopci

A  J E  K O N E C
Oslavy našeho města skončily a já přemýšlím, jak to všech-
no dopadlo. Už teď vím, že se nedá zavděčit každému. Kaž-
dý z nás má své představy o tom, jak by měly oslavy vypadat, 
každý očekával něco jiného. Jsme malé město, které má své 
možnosti a s těmi se musí pracovat. Potěšující pro mě bylo 
to, že lidé přišli a nebylo jich málo. Ano, i já už teď vím, že 
každá nová věc má své nedostatky. Ať se snažíte sebevíc, ně-
kde něco chybí, něco přebývá a na něco se prostě zapomnělo. 
Musíme zvednout podium alespoň o jeden metr, abyste příště 
všichni viděli, bylo málo občerstvení, ano bylo, ale kdyby pr-
šelo, bylo by všechno jinak. Myslím si, že je potřeba o těchto 
věcech mluvit, klidně mi je napište a já s nimi budu pracovat. 
Pokud jste byli spokojeni, jsem opravdu ráda, protože mi věř-
te, nebylo nás málo, kdo se postaral o vaší spokojenost. Ať to 
byla správa majetku města, která mi byla od rána k dispozici, 
tak pan Macek, který zajišťoval pořádek v KND, pan Jurá-
šek pomáhající s ozvučením s panem Urbánkem na Trčkově 
náměstí, děti ze základní školy, které rozdávaly informace, 
informační centrum v čele s paní Kuřátkovou, pan Balcar 
s  poučnými procházkami parkem, pan Fábera s nádhernou 
výstavou, paní Urešová a kulturní komise, která pomáhala 
při organizaci celé akce a také pan Koďousek a střední škola 
s výbornými koláči a v neposlední řadě hasiči a policie.
 Už brzy ráno přijížděli lidé se středověkými řemesly, poz-
ději divadelníci v krásných kostýmech zaplňovali ulice, napě-
tí se dalo krájet a my jsme měli pocit, že to snad vyjde. Pokud 
jste měli tento pocit i vy, jsem moc ráda. Ještě jednou všem 
děkuji za pomoc při této akci. 
 Za KK Šárka Škrabalová

k a l e n d á ř  a k c í  —

říjen 2008

k o n c e r t y :
Pátek 3. října v 19 hodin v KND

— Klavírní koncert
Hraje Petr Bazala. Vstupné 50 Kč, předprodej v IC od 
15. září. Pořádá Město Opočno.

Neděle 5. října od 16 hodin v Mariánském kostelíku
— Koncert Orlicko-kladského 
 varhanního festivalu

František Vaníček – varhany. Pořádá Opočenská 
beseda.

úterý 7. října od 19 hodin v KND
— Kytarový recitál Lenky Filipové
— Udílení ocenění Osobnost Rodného kraje
 Františka Kupky

Slavnostní večer u příležitosti ukončení IV. ročníku 
Kulturního festivalu Františka Kupky. 
Vstupné 200 Kč, předprodej v IC od 19. 9.

neděle 12. října od 17 hodin v KND
— Dechová hudba Valanka

Vstupné: 70 Kč, předprodej v IC od 22. září. Pořádá 
Město Opočno.

d i v a d l a :
Neděle 5. října od 15 hodin v KND

— Zvířátka a loupežníci
Divadélko Batole hraje pro nejmenší diváky.

 
v ý s t a v y :

13. září – 8. října v zámeckém letohrádku
— F. Kupka a O. Gutfreund – čeští dobrovolnící
 ve Francii za 1. světové války, Karel Steiner –
 Češi ve Francii a Puteaux v současné fotografi i.

Otevřeno o víkendech od 10 do 17 hodin, v týdnu 
po domluvě v IC mimo pondělí.

d a l š í  a k c e :
Pondělí 6. října od 9 do 15 hodin v KND

— Sběr šatstva

6.–12. října
— Týden knihoven

Pořádá knihovna v Opočně. Podrobnosti na str. 2

čtvrtek 9. října–sobota 11. října
— 41. setkání sokolníků s mezinárodní účastí

Čtvrtek 9.30 hodin – zahájení setkání na nádvoří 
zámku. Sobota 10 hodin – ukázky výcviku dravců 
pro veřejnost na Vodětínském kopci. Každý večer 
v 19 hodin – výřad na nádvoří zámku. 

a k c e  v  o k o l í :
Dobruška, 26.–28. září

— Svatováclavské slavnosti
Tři dny plné kultury a zábavy na náměstí F. L. Věka
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F O T B A L

m u ž i  a  –  o p .  i i .  t � í d y

Mužstvu mužů A patří po 6. kole 1. místo průběžné tabulky.

5. kolo / sobota 6. září 2008

Opočno A — Voděrady A 5:0 (3:0)

B: Vladislav Černík (PK), Tomáš Přibyl, Lukáš Reichl, Jaromír 

Krulich (PK), Jan Michl

6. kolo / neděle 14. září

Dobré A — Opočno A 2:6

B: Lukáš Jelen 2, Lukáš Reichl, Kamil Polák, Petr Moravec, 

Petr Musil

m u ž i  b  –  o p .  i i i .  t � í d y

Rezerva mužů je v útlumu a v současné době se propadla na poslední 

místo průběžné tabulky. V derby z Přepychami na tom nic nezměnily ani 

posily z “áčka”.

5. kolo / neděle 7. září 2008

Opočno B – Přepychy B 0:2 (0:1)

6. kolo / neděle 14. září 2008

Javornice A — Opočno B 5:1(1:0)

B: Jan Michl

d o r o s t  –  i .  t � í d a ,  s k u p i n a  b

Letošní ročník hrají dorostenci opět pod hlavičkou Dobrušky.

5. kolo / sobota 23. srpna 2008

Černilov — Dobruška 5:2 (3:0)

B: Svatoň 2

6. kolo / neděle 14. září 2008

Dobruška — České Meziříčí 6:1 (1:0)

B: Ježek, Procházka, Kříž, Dostál, Panenka, Školník

s ta r š í  p � í p r a v k a  –  k p  s k u p i n a  b

1. kolo / sobota 6. září 2008 v Hradci Králové

Třebeš — Opočno 4:1

B: Filip

RMSK Cidlina — Opočno 3:1

B: Brožek

Opočno — FC HK 0:12

2. kolo / sobota 13. září v Opočně

Opočno — Nové Město 0:1 (0:1)

Opočno — Hradec Králové 0:13 (0:10)

Opočno — Třebechovice 5:0 (2:0)

B: Jan Ježek, Filip, Ondřej Mach, Řehák, Šimon Brožek

m l a d š í  p � í p r a v k a  –  k p  s k u p i n a  b

1. kolo / sobota 6. září 2008 v Hradci Králové

Třebeš — Opočno 1:2

B: Martin Mach, Ondřej Arijčuk

RMSK Cidlina — Opočno 8:1

B: Martin Mach

Opočno — FC HK 0:7

2. kolo / sobota 13. září 2008 v Opočně

Opočno — Nové Město 3:0 (1:0)

B: Martin Mach 2, Martin Pago

Opočno — Hradec Králové 0:3 (0:1)

Opočno — Třebechovice 3:0 (1:0)

B: Matouš Brožek, Martin Mach, Bílek

Podrobné informace na www.fotbal.opocno.cz

O P O Č E N S K Á  H O K E J B A L O V Á
L I G A  2 0 0 8

V Í T Ě Z E M  M U Ž S T V O
H B C  H R A D E C  K R Á L O V É  /

D O B R U Š K A
Letošní ročník Opočenské hokejbalové ligy je minulostí. Byl zahájen 

19. dubna prvními zápasy základní části. Všech 8 přihlášených týmů, cel-

kem 169 hráčů, svádělo nelítostné boje celé léto, víkend co víkend. Do 

závěrečné části play off nakonec postoupila mužstva Seniorů a Baronů 

Opočno, smíšené družstvo Hradec Králové / Dobruška a vítěz základní 

části – Dynamo Semechnice. V semifi nálových zápasech se nedařilo opo-

čenským týmům. Ve vzájemném duelu o bronzové medaile byli pak úspěš-

nější Senioři, na Barony zbyla medaile bramborová.

Finálový duel mezi Dynamem Semechnice a HBC Hradec Králové /

Dobruška byl vypsán na dva vítězné zápasy. Po vyhraném prvním zápa-

se HBC Hradec Králové / Dobruška neponechal již nic náhodě a výhrou 

v odvetě si tak po zásluze vybojoval vítězství v letošního ročníku.

2. zápas fi nálové série 

HBC Hradec / Dobruška — Dynamo Semechnice 5:1 (1:0, 2:0, 2:1)

B: Novák 3, Plíhal, Erban – Ryšavý

Konečné pořadí OHBL 2008

1. HBC Hr. Králové / Dobruška

2. Dynamo Semechnice

3. HBC Senioři Opočno

4. HBC Baroni Opočno

5. HBC České Meziříčí

6. HBT Demons Třebechovice

7. HBC Pohoří

8. HBC Dobříkovec

Dunění mantinelů na zimním stadionu tak 7. září utichlo, ale ne na dlou-

ho. V úterý 30. září by se měly spustit kompresory chlazení a podle před-

pokladů by první hokejisté měli vyjet již v pátek 3. října na ledovou plochu.

Baroni HC Opočno hledají malé hokejisty chlapce i děvčata

ročník narození 2000 a mladší do družstva minihokeje. 

Možnost začít hrát hokej mají i chlapci starších ročníků.

Přiveďte své děti na zimní stadion v Opočně v době pravidelných tréninků

v pondělí 14.30 –15.30, středu 15.00 –16.00 a pátek 14.30 –15.45 h. a to 

od 6. 10. 2008. Zájemcům nabízíme zastřešenou ledovou plochu, nové 

vybudované moderní kabiny, vedení zkušenými trenéry, všestrannou spor-

tovní přípravu, pravidelné prázdninové přípravné pobyty.

Pro nebruslící z řad dětí i dospělých je určena
ŠKOLA BRUSLENÍ,

která bude probíhat každou středu a sobotu –
poprvé v sobotu 18. 10. 2008 od 15.15 hodin.

V sobotu 27. 9. 2008 od 9 do 11 hodin proběhne v prosto-
rách zimního stadionu burza hokejové výzbroje.

Další informace získáte na www.hokej.opocno.cz,
na e-mailové adrese: hokej.opocno@seznam.cz

nebo telefonicky na tel.: 777 262 200, 494 667 259

Příští číslo vyjde 9. 10. 2008 — Uzávěrka 30. 9. 2008 v 15 hodin



Můj přístup k politice lze charakterizovat následujícími římskými citáty: „Kde
je třeba skutků, tam slova nestačí“ a „Blaho lidu budiž nejvyšším zákonem“.
Mohu vám nabídnout práci nad rámec svých povinností, tak jak jsem ji konal
nejen v pozici státního zástupce, ale prakticky po celý život.  
V našem regionu chci velmi aktivně (a to i finančně) podporovat zejména
spolkovou činnost hasičů, sokolů, myslivců, chovatelů, sportovců a dalších
sdružení. Již po několik měsíců se potkávám s dobrovolnými hasiči a společně
připravujeme koncepce na finanční podporu SDH, přednáším pro studenty
středních škol a seniory, přivedl jsem renomovanou společnost na čerpání
grantů, která již pomáhá obcím i podnikatelům. Dohodli jsme charitativní 
fotbalová utkání s „Kozlovnou“ Ládi Vízka a atraktivní basketbalové utkání 
„All stars“ týmu. Sportovcům, včetně těch nejmenších, přivezeme sportovní vy-
bavení. Spolupracujeme i na organizaci 1. ročníku hudebního festivalu v Rych-
nově nad Kněžnou. Protože práci senátora vnímám jako službu občanům, rád
bych v těchto aktivitách pokračoval a využil tak své zkušenosti a široké kon-
takty k rozvoji našeho regionu a zlepšení kvality života občanů, tedy pro Vás…
Od dubna 2008 jsem navštívil desítky obcí a osobně jsem hovořil s mnoha
stovkami lidí. Většinou diskutujeme o problematice bezpečnosti v regionu.
Jsem zkušeným právníkem – a těch je v Senátu PČR skutečně málo, přestože je
Senát PČR vnímán jako jakási „právní pojistka“. V oblasti spravedlnosti 
a bezpečnosti pracují v Senátu PČR dva výbory, v nichž jsou pouze dva
právníci, přičemž jednomu končí mandát.
Těším se, že se v nejbližších dnech osobně uvidíme a budu Vám moci zdarma
věnovat „Krimi knihu“, kterou jsem pro Vás napsal. Podrobné informace o mých
cestách za Vámi po regionu naleznete na www.miroslavantl.cz.

Miroslav Antl

JUDR. MIROSLAV ANTL 
VÁŠ HLAS PRO SPRAVEDLNOST, BEZPEČNOST A POŘÁDEK

NEZÁVISLÝ KANDIDÁT ZA ČSSD DO SENÁTU PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY
Volební obvod č. 48 – Rychnovsko, Dašicko, Sezemicko, Holicko, Choceňsko.

Někdejší státní žalobce, bývalý náměstek policejního prezidenta a bezpečnostní ředitel. Dlouhodobě přednáší 
trestní právo na vysokých školách, zejména na Pedagogické fakultě Univerzity v Hradci Králové. 

Je mj. i čestným členem Českého klubu olympioniků, ale i členem dozorčí rady „Nadace Východočeská onkologie“ aj. 
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